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PROTESTNÍ SHROMÁŽDĚNÍ ZÁSTUPCŮ ZAMĚSTNANCŮ
VEŘEJNÉ SPRÁVY A SLUŽEB
29. 6. 2023, Praha, kongresový sál hotelu Olšanka

Vláda likviduje sociální smír, doplatí na to všichni.
Nechceme platit dluhy špatné politiky vlády

Vláda se vůbec nepoučila z chyb bývalého kabinetu Petra Nečase,
který naši zemi tak „předávkoval“ restrikcemi, že se z nich Česká re-
publika vzpamatovávala v době finanční krize nejdéle ze všech zemí.
Vláda v přímém přenosu dokazuje svou bezradnost vyvést zemi
z inflace a propadu veřejných financí, do kterého se dostala vlastní-
mi chybami. Pohrdá sociálním dialogem a promarňuje to nejcen-
nější – čas pro přijetí smysluplných opatření!

Vláda i nadále odmítá seriózně jednat o takzvaném konsolidačním
balíčku a návazně představených opatřeních ve výhledu státního
rozpočtu pro rok 2024. Premiér se tváří dotčeně, že si dovolujeme
vyhlásit stávkovou pohotovost, když dosavadní úsilí o dialog zcela
ignoroval.

Doposud představená opatření ve svém souhrnu znamenají nejen
výrazný pokles příjmů zaměstnanců a zaměstnankyň rozpočtové a pří-
spěvkové sféry – po letech stagnace a v době bezprecedentní inflace –
ale přináší zhoršení kvality a dostupnosti veřejné správy, veřejných
služeb a bezpečnosti. V některých segmentech může dojít ke kolapsu.

Až nebude regionálně dostupná zdravotní péče, nebude kdo mít vy-
plácet dávky nebo hasit požáry, kultura se stane luxusem pro bohaté, do-
platí na to všichni – nejen ti nejzranitelnější z nás, ale celá společnost,
včetně voličů vládní koalice.

Opakujeme, že si jsme vědomi nutnosti konsolidace veřejných fi-
nancí. K té nepovedou ideologicky zdůvodňované škrty, ale

promyšlená opatření doprovázená restrukturalizací a modernizací
veřejného sektoru. Tím, že vláda zatvrzele odmítá o návrzích jednat –
nebo o nich snad dokonce přemýšlet – pouze vyostřuje atmosféru ve
společnosti, prohlubuje nedůvěru a žene celou veřejnost do krize, která
rozhodně není nevyhnutelná. To vše v situaci, kdy ani členové jiných
koaličních stran nejsou přesvědčení o správnosti navrhovaných kroků
a objevují se i pochybnosti o správnosti údajů předkládaných ministrem
financí a kompetenci jejich zpracovatelů. Není možné hrát si dále na
neomylné experty, je nutné jednat.

Odborové svazy rozpočtové a příspěvkové sféry zastupující zaměst-
nance a zaměstnankyně ve veřejné a státní správě, školství, zdravot-
nictví, bezpečnostních sborech, kultuře, ochraně památek, přírody i kra-
jiny, tedy zaměstnance ve veřejném sektoru, prohlašují, že ničivé
důsledky vládních návrhů ohrožující především a právě tyto zaměst-
nance není možné dopustit, a jsou připraveny jim čelit všemi dostupný-
mi způsoby. Pokud vláda nezahájí sociální dialog a nezačne své
kroky lépe promýšlet a připravovat bez ideologické zaslepenosti,
tak nahrává propadu našeho hospodářství do recese, přispívá ke
stupňování extremistických nálad ve společnosti a k totální ztrátě
důvěry občanů v demokratický systém. A k tomu odborové svazy
veřejného sektoru nemohou nečinně přihlížet. V tom případě nezbývá
odborům než začít připravovat další scénář nátlakových akcí!

29. 6. 2023
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PROTESTNÍ SHROMÁŽDĚNÍ ZÁSTUPCŮ ZAMĚSTNANCŮ
VEŘEJNÉ SPRÁVY A SLUŽEB

Předseda Odborového svazu
státních orgánů a organizací Pavel
Bednář citací ze stenografického
záznamu proslovu premiéra Fialy
na 9. sjezdu OSSOO v březnu 2023
připomněl jeho slova o vážnosti,
kterou chová k veřejným zaměst-
nancům, o tom, jak si je vědom, že
dobré podmínky k jejich práci jsou
nezbytné a mají význam pro stát
a že ve snaze o jejich zlepšování
oceňuje zpětnou vazbu od odborů.
Nyní, když premiér nereagoval na
dvě výzvy v březnu a květnu k jed-
nání, připomenutí jeho slov vzbudi-
lo v sále, kde byli přítomni odborá-
ři ze všech oblastí veřejné správy
a služeb, hořký smích.

Předseda Českomoravského od-
borového svazu pracovníků škol-
ství František Dobšík zdůraznil
problém s podprůměrnými platy
nepedagogických pracovníků, když
jejich práce je pro školství nezbyt-
ná. Předsedkyně Odborového sva-
zu zdravotnictví a sociálních služeb
ČR zdůraznila problém neúměrné
přesčasové práce ve zdravotnictví.
Prezident Unie orchestrálních
hudebníků ČR Jiří Dokoupil pak
přiblížil tristní nástupní platy
vysokoškolsky vzdělaných hudeb-
níků. Všichni se pak shodují v tom,
že při stávajících platech, které
navíc stále znehodnocuje inflace,
jsou vládní „úsporné“ návrhy ne-
přijatelné a jejich realizace by zna-

menala rapidní pokles životní
úrovně veřejných zaměstnanců.

Podporu veřejným zaměsnan-
cům vyslovil slovy “jsme s vámi”
předseda OS KOVO Roman Ďur-
čo. Nesmyslnost navrhovaných
proinflačních opatření vlády zna-
menajících další zdražování objas-
nili experti ČMKOS. Příkladem,
který bude mít negativní dopad do
ekonomiky, je mimo změn v DPH
i návrh na zdanění zaměstnanec-
kých benefitů. Ty z většiny zanik-
nou, i kvůli v podstatě zrušenému
FKSP, a dodavatelé benefitů přij-
dou o příjmy. Mizivý finanční efekt
pro státní rozpočet bude mít zrušení
snížení daňového základu o odbo-
rové příspěvky, předseda ČMKOS

Na mítinku vystoupili zástupci odborových svazů veřejné správy
a služeb a dalších odborových svazů sdružených v ČMKOS. Účastní-
ci setkání přijali prohlášení, ve kterém důrazně požadují sociální dia-
log a odmítají vládní návrhy, které ohrožují především zaměstnance
veřejného sektoru.

Josef Středula toto opatření vidí ja-
ko trest za odborové aktivity. J. Stře-
dula v souvislosti s omezováním
prostředků na platy veřejných za-
městnanců poukázal jako na neho-
rázné na zvýšení platů ústavních
činitelů od 1. 1. 2023.

Stávkovou pohotovost vyhláše-
nou v polovině května ČMKOS
není důvod zrušit. Vládní návrhy na
konsolidaci veřejných financí jsou
sociálně nespravedlivé, vláda jimi
zásadním způsobem porušila so-
ciální smír, odborové svazy poža-
dují obnovení plnohodnotného so-

ciálního dialogu, který hledá řešení.
Závěr mítinku v nádvoří hotelu

Olšanka patřil symfonické básni
Bedřicha Smetany Vltava v podání
jednorázově sestaveného symfo-
nického orchestru z členů odboro-
vého svazu Unie orchestrálních
hudebníků ČR sdružujícího výkon-
né hráče, prohlášení účastníků mí-
tinku a celá akce pak byla ukončena
českou státní hymnou. -dě-
Záznam mítinku na:
https://www.cmkos.cz/cs/obsah/219/vi
deo-protestni-shromazdeni-zastupcu-
zamestnancu-verejne-spr/333905

https://www.cmkos.cz/cs/obsah/219/video-protestni-shromazdeni-zastupcu-zamestnancu-verejne-spr/333905
https://www.cmkos.cz/cs/obsah/219/video-protestni-shromazdeni-zastupcu-zamestnancu-verejne-spr/333905
https://www.cmkos.cz/cs/obsah/219/video-protestni-shromazdeni-zastupcu-zamestnancu-verejne-spr/333905
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Předsednictvo VOS: Ustaven stávkový výbor OSSOO
Předsednictvo výboru našeho

odborového svazu se sešlo ve
čtvrtek 22. 6. 2023. Ve svém
úvodním vystoupení předseda
OS Pavel Bednář chronologicky
shrnul snahy zástupců odboro-
vých svazů veřejné správy a slu-
žeb o valorizaci platových tarifů
ještě v tomto roce, a to o 4 %
z důvodu stále vysoké inflace.
Jelikož premiér vlády na žádost
o jednání ohledně platů, za-
slanou dne 30. 3. 2023, vůbec ne-
reagoval, byl dne 24. 5. 2023 za-
slán premiérovi otevřený dopis,
který navazoval na předchozí
žádost. I tento otevřený dopis
zůstal bez reakce.

Dále P. Bednář informoval
o tiskové konferenci 11. 5., na
které vláda představila „kon-
solidační balíček“, který nebyl
v rámci tripartity projednán se
zástupci zaměstnanců ani se zá-
stupci zaměstnavatelů. Na to
reagovala Rada ČMKOS 15. 5.
vyhlášením stávkové pohoto-
vosti. Jako hlavní důvody uved-
la bezprecedentní dopad vládní-

ho “konsolidačního balíčku” na
zaměstnance a postup ze strany
vlády ohledně nevedení dialogu
se zástupci zaměstnanců a za-
městnavatelů.

Na Sněmu ČMKOS 30. 5.
2023 bylo pak účastníky Sněmu
přijato prohlášení, ve kterém byl
odmítnut způsob jednání vlády,
kdy přichází s návrhy a opatření-
mi, o kterých nevedla dialog se
sociálními partnery, a vyzvalo
vládu, aby k sociálnímu dialogu
přistupovala seriózně. Vyhlášená
stávková pohotovost přešla do
dalšího stádia a byl ustanoven
Stávkový výbor ČMKOS. Na
Sněmu bylo dále dohodnuto

uspořádání protestních akcí
v týdnu od 26. do 30. 6. 2023.

V rámci navrženého státního
rozpočtu na rok 2024 dochází
mimo jiné též ke snížení odvodu
do FKSP z 2% ročního objemu
nákladů zúčtovaných na mzdy
na 1 %, což by značně omezilo
poskytování benefitů u státních
a příspěvkových organizací. Na-
vržené snížení platových tarifů
o 5 % nebylo nakonec vládou
v rámci předběžného návrhu
rozpočtu přijato. Nicméně vláda
počítá se snížením objemu na
platy státních zaměstnanců o mi-
nimálně 2 %, což by znamenalo
zásah do mimotarifních složek

platu (osobní příplatky, odměny)
a tlak na propouštění zaměst-
nanců.

V další části jednání byl usta-
ven stávkový výbor OSSOO,
který byl všemi přítomnými čle-
ny schválen a zároveň byly
vyzvány ZO a MO k zakládání
stávkových výborů jako pří-
pravu na možnou celostátní
protestní akci.

PVOS schválilo konečné vy-
účtování nákladů na IX. sjezd
OSSOO a výkladové stanovisko
k bodům „E“ a „G“ Statutu pod-
půrného a sociálního fondu
OSSOO.

Alena Gaňová

PROTESTNÍ SHROMÁŽDĚNÍ ZÁSTUPCŮ ZAMĚSTNANCŮ
VEŘEJNÉ SPRÁVY A SLUŽEB
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Z týdne protestů proti vládnímu úspornému balíčku
Odborový svaz KOVO svolal na úterý 27. června 2023 v Ostravě protest proti konsolidačnímu balíčku, který prosazuje

vláda Petra Fialy
Protestní akce v Ostravě se ak-

tivně zúčastnili zástupci odboro-
vých svazů sdružených v Česko-
moravské konfederaci odboro-
vých svazů a veřejnost. Mezi
vystupujícími byli také kolegové
ze zahraničí a zástupce studentů.
Odborový svaz státních orgánů
a organizací zastoupila a zároveň
s krátkým projevem vystoupila
2. místopředsedkyně odborové-
ho svazu Šárka Homfray.

Hlavními důvody uskutečněné
demonstrace „Nechceme chudé
zaměstnance“ jsou bezprece-
dentní dopady vládního balíčku
na zaměstnance, nespokojenost
se současným způsobem správy
země, nesouhlas s postupem ze
strany vlády a nevedení sociál-
ního dialogu se zástupci zaměst-
nanců i zaměstnavatelů a protest
proti odchodu do důchodu v 68
letech a za dřívější odchod do
důchodu zaměstnanců v nároč-
ných profesích.

Cílem odborů je zmírnění
dopadů balíčku na zaměstnance
a jejich rodiny.

Návrhy opatření, které vláda
nazvala „Česko ve formě“, mají
dopadnout především na lidi,
kteří pracují pro stát a pro ve-
řejnost.

V návazně představených
opatřeních ve výhledu státního
rozpočtu pro rok 2024 vláda
například plánuje snížení obje-
mu prostředků na platy, za-
stavení valorizace úhrad za stát-
ní pojištěnce, započtení náhrad
za dočasnou pracovní neschop-
nost do platových prostředků,
snížení prostředků na Fond
kulturních a sociálních potřeb
a změnu jeho určení. Na místě je
také obava, zda vláda skutečně
ponechá platové tarify na úrovni
letošního roku.

Kroky vlády týkající se rušení
pracovních a služebních míst
bez předchozí důkladné analýzy
a bez rušení agend a jejich digi-
talizace mohou znamenat kolaps
na některých přetížených
úřadech a s tím spojené delší

čekání občanů na vyřízení jejich
požadavků a výplaty, horší dos-
tupnost zdravotní a sociální
péče, ohrožení kvality vzdě-
lávání, nižší bezpečnost, zhor-
šení dostupnosti kultury a kvali-
ty trávení volného času a další
negativní dopady.

OSSOO má také zásadní
připomínky k návrhu zákona
o konsolidaci veřejných roz-
počtů u opatření týkajících se
především zamýšleného zrušení
osvobození nepeněžních bene-
fitů zaměstnanců a zrušení
odpočtu za členské příspěvky
odborovým organizacím.

Odbory, které podle průzkumu
mají více než dvojnásobnou
důvěru veřejnosti oproti poli-
tikům, jsou připraveny na kon-
struktivní sociální dialog, a pro-
to kromě probíhajících protestů
proti vládnímu balíčku před-
stavily dne 24. 5. 2023 „Návrhy
opatření ČMKOS pro ozdravění
veřejných financí ČR“.

Sociální smír nelze dosáhnout
bez dialogu!

David Krmášek

Účastníci demonstrace ve svém prohlášení žádají vládu aby:
1. přestala podceňovat roli sociálního dialogu a zahájila skutečný sociální dialog o navrhovaných

opatřeních tak, že výsledek nezažene naši republiku do pasti poklesu ekonomiky a nárůstu chudoby
občanů;

2. uvědomila si a přijala skutečnost, že sociální partneři hrají klíčovou roli v době tak závažných ekono-
mických změn, jako je zelená a digitální transformace, v době, kdy je nutné posílit evropskou ekonomiku
s cílem udržet její konkurenceschopnost v rozvíjejícím se světě;

3. připravila důchodovou reformu tak, by se jednalo o strategický návrh, na kterém by se shodli jak politi-
ci, tak i sociální partneři a odborná veřejnost;

4. konečně připravila a předložila dlouho slibovaný návrh umožňující dřívější odchod do důchodu bez
sankce pro zaměstnance vykonávající práce zařazené do 3. a 4. kategorie rizika.

Vládo jednej nebo odstup!
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Výjezdní jednání výboru sekce katastrálních úřadů
V Plzni se 1.-2. června sešli zástupci odborových organizací

sekce a jednali mimo jiné s předsedou Českého úřadu
zeměměřičského a katastrálního Karlem Večeře a předsedou
odborového svazu Pavlem Bednářem.

Pavel Bednář se především
věnoval aktuální situaci ohledně
navržených úsporných opatření
vlády bez jednání se sociálními
partnery. Vláda vyvíjí tlak na
snižování provozních i mzdo-
vých výdajů ve státní správě.
Ministerstvo financí chce snížit
prostředky na platy o 4 %
a snížit platové tarify o 5 %.
Pokud bude snížen příspěvek
o FKSP z 2 % na 1 % mzdo-
vých prostředků a povinný od-
vod 50 % z toho na penzijní
připojištění, nebude ani na stra-
venky. Průměrná rodina s obě-
ma rodiči zaměstnanými ve
veřejné správě přijde až o 172
tisíc ročně.

Úřady práce, ČSSZ a Celní
správa snižují počty pracovišť,
finanční úřady snižují počty
kontaktních pracovišť, Česká
pošta zruší spoustu pracovišť.
Odbory chtěli zvýšit platové ta-
rify od 1. 7. 2023 se zachováním
celkových prostředků na platy.
ČR je čtvrtý nejméně zadluže-
ný stát v EU, politici straší lidi
zadlužováním, ale není to prav-
da. Šíří se polopravdy a lži poli-
tiků, lidé jsou masírováni médii,
politiky a provládními ekonomy.

Dále P. Bednář informoval
o jednáních v rámci Českomo-
ravské konfederace odborových
svazů ohledně aktivit s cílem
zabránit dalšímu snižování ži-
votní úrovně zaměstnanců.

ČÚZK nemá žádný vliv na
otázku odměňování ve státní
sféře již od doby schválení slu-
žebního zákona, řeší se jed-
náním mezi vládou a odbory,
uvedl předseda ČÚZK Karel
Večeře.

V roce 2023 na katastrálních
pracovištích poklesne počet za-
městnanců o 1 % a peníze za ně
zůstanou úřadu, to samé má být
i v roce 2024.

Úsporný balíček vlády není
pro státní úředníky dobrý, je pro-
mítnuto snížení platových pro-
středků o 2 % a budou se z to-
ho platit náhrady v době nemoci,
což bude snížení o další 2 %.

Bude jednání s řediteli katas-
trálních úřadů o dalším možném
snížení počtu zaměstnanců o 1
% navíc, někde to bude problém.
Neplánuje se další snižování
počtu pracovišť, cca 1-2 praco-
viště by bylo možné zrušit. Do
budoucna to není vyloučené, po
snížení počtu zaměstnanců by
malá pracoviště bylo potřebné
zrušit. Pracoviště jako sekce již

zůstala jen v Praze, Brně-městě
a Brně venkov. Předseda ČÚZK
získal cenu Zavináč za rok 2023,
cenu za digitalizaci katastru,
vyjádřil se, že je to cena pro
všechny zaměstnance rezortu.

V diskuzi bylo poukázáno na
nízké nabízené platové třídy, 8.
a 9., ve výběrových řízeních vy-
hlašovaných v rezortu. Někteří
ředitelé KÚ si nechávají prostor
ke zvyšování platových tříd,
někde raději dají vyšší třídu, aby

získali nové zaměstnance ve
výběrových řízeních. Nyní je
problém získat ředitele KP Ústí
nad Labem, nikdo se na místo
opakovaně nehlásí.

Jsou zaměstnanci, kteří pracu-
jí skoro 30 let na katastrálních
pracovištích, dělají měřičské
práce, a mají stále 8. platovou
třídu. V roce 2022 se navýšily
platové třídy o 10 % a platové
prostředky se navýšily od ledna
2023 jen o 6 %. V Karlových
Varech mají problém pokrýt
platy do konce roku a to nebu-

dou mít ani korunu na odměny.
Nárůsty platů narážely na zvy-

šující se minimální mzdu, je tře-
ba dorovnávat nízké tarify na
úroveň minimální mzdy. Dří-
vější vlády to mohly změnit, ale
nenašly na to odvahu.

Snížení FKSP z 2 na 1 %
mzdových prostředků už jsme
zažili, je to nešťastné, nesmysl-
né je z toho ještě polovinu určit
na důchodové připojištění nebo
životní pojištění.

Je třeba ředitelům objasnit, že
případné protestní akce nejsou
namířeny proti nim, ale proti
vládě.

Členové výboru navštívili Ka-
tastrální úřad Plzeň, kde je
provedla ředitelka úřadu Halka
Lidická.

V rámci posilování soudruž-
nosti výboru se odehrála exkur-
ze do výroby sektu ve Starém
Plzenci, společná procházka po
centru Plzně kolem katedrály
sv. Bartoloměje a Velké syna-
gogy, k soutoku Mže a Radbu-
zy a vzniku Berounky. -He-, dě

Vážená odborářko, vážený odboráři,
je tu začátek prázdnin a zraky většiny z nás se soustřeďují na

období relativního odpočinku a načerpání nových sil na následu-
jící období roku. Dovolte nám, abychom alespoň touto cestou
popřáli všem členům Odborového svazu státních orgánů a orga-
nizací, ale i ostatním zaměstnancům ve veřejné správě a službách,
co nejklidnější a pohodové prožití zasloužené dovolené a načer-
pání sil do dalšího pracovního období. Hezké léto, přátelé!

Bc. Pavel Bednář, v. r., předseda
Ing. Alena Gaňová, v. r., 1. místopředsedkyně

Mgr. Šárka Homfray, v. r., 2. místopředsedkyně
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Odboráři z Úřadu práce ČR chtějí informace o budoucnosti úřadu
V úterý 13. června se sešel podnikový výbor odborových orga-

nizací při Úřadu práce ČR, aby jednal o aktuálních pracovních
podmínkách.

V úvodu krátce vystoupil
předseda OS Pavel Bednář, který
konstatoval, že návrhy na ús-
porná opatření s drastickým
dopadem na zaměstnance, jež
mají podle vládní koalice řešit fi-
nanční problémy státu, zatím vlá-
da odmítá projednávat se sociál-
ními partnery. Sociální dialog je
pouze formální. Připomněl dva
dopisy odborných svazů veřejné
správy a služeb premiérovi se žá-
dostí o jednání o platech, které
zůstaly bez odpovědi. Podle
vlády byl nárůst prostředků na
platy zaměstnanců ve státním
rozpočtu 4 procenta a odbory chtě-
jí, aby tyto prostředky byly pou-
žity na navýšení platových tarifů,
když jen pevná část platů zajišťu-
je použití prostředků pro všechny,
což vzhledem k znehodnocení
platů inflací odbory požadují.

ČMKOS v reakci na konsoli-
dační balíček reagovala vyhlá-
šením stávkové pohotovosti a žá-

dostí o skutečný sociální dialog.
Současně navrhla opatření, která
mohou řešit nedostatečné příjmy
státu a nepovedou k ekonomické
recesi.

Vláda následně během jednoho
dne vypořádala všechny připo-
mínky k návrhu na úspory, a to
tak, že žádné věcné nevzala
v potaz. P. Bednář kritizoval
návrh na zrušení snížení daňo-
vého základu o částku odvedenou
na členské odborové příspěvky
a zrušení vyhlášky o FKSP. Vy-
stoupení ukončil upozorněním na
změny v dokumentech OS, a to
především na paušální příspěvek
při nemoci delší než měsíc a změ-
ny v Podpůrném a sociálním fon-
du OSSOO.

Hlavní část jednání výboru
patřila problémům se zaváděním
hodnocení KPI, průběhu převodu
části zaměstnanců do vyšší pla-
tové třídy, zavádění digitalizace
a změnám v systemizaci.

Ohledně KPI (klíčové ukaza-
tele výkonnosti) panuje mnoho
pochybností a nedůvěry v objek-
tivnost kritérii a vůbec možnost
jejich objektivního nastavení, ale
i v samotný srovnatelný průběh
hodnocení v rámci úřadu. Ne
všude byli o KPI zaměstnanci
dostatečně informováni zaměst-
navatelem a odbory jsou v pozici,
kdy musí zaměstnavatele nahra-
zovat, a bohužel tento tlak je ne-
jen ohledně KPI.

Nervozitu zaměstnanců vyvo-
lává zapůjčení služebních míst na
ČSSZ a MPSV, když je obava, že
půjde o trvalý úbytek služebních
míst a potýkat se s úkoly úřadu
bude čím dál méně zaměstnanců,
již dnes značně přetížených. Jako
nesystémové se jeví rušení míst
po odchodech do důchodů či na
mateřskou a rodičovskou dovole-
nou.

Ohledně přesunu do vyšší pla-
tové třídy na základě dvou slu-
žebních hodnocení s výsledkem
vynikající se některým zaměst-
nancům nepodaří dodržet 60den-
ni časový rozestup hodnocení, ti

nebudou moci být přesunuti do
vyšší platové třídy od 1. 8. 2023
ale až v některé další systemizaci.

Zaměstnanci dále jako ne-
spravedlivé vnímají různé ohod-
nocení zastupování a mentorin-
gu v rámci úřadu. Přítomní se
shodli, že dotčení zaměstnanci se
musí o svá práva sami hlásit,
a pak je možná podpora ze strany
odborů.

Velkou neznámou je pro za-
městnance cíl všech současných
změn v úřadu, a proto budou od-
bory požadovat od zaměstnavate-
le informaci o budoucnosti úřadu
a podstatě celé transformace.

Ohledně digitalizace je očeká-
vaným zklamáním tzv. program
Maruška k podávání žádostí o pří-
spěvek na bydlení, rodičovský
příspěvek a přídavky na děti.
Nefunguje, ve výsledku není
prospěšný ani pro žadatele ani za-
městnance.

Členové PV se shodují, že je
potřeba získat větší podporu od-
borů mezi zaměstnanci, a to
především osobními kontakty.

-dě-

Informaci o příjmech pro dávky dodají zaměstnavatelé

přečetli jsmeLidé, kteří si budou od července žádat o příspěvek na bydlení
a další dávky, už nebudou muset povinně dokládat příjmy sami.
Pokud nebudou chtít nebo budou mít problémy dát dohromady
příslušné doklady a požádají o to úřad práce, provede to za ně je-
jich zaměstnavatel.

„Proces je poměrně jedno-
duchý. Žadatel může doložit
potvrzení o příjmu sám jako do-
sud. Nově také může dát souhlas
s tím, abychom si výši příjmu
zjistili od zaměstnavatele my,“
řekla Právu mluvčí Úřadu práce
ČR Kateřina Beránková.

„Pokud člověk zvolí druhou
možnost, bude muset úřadu sdě-
lit IČ zaměstnavatele, případně
také IČ zaměstnavatele lidí, kte-
ří s ním žijí v domácnosti a je-
jichž příjmy se u příspěvku rov-
něž posuzují,“ upřesnila Berán-
ková.

IČ je identifikační číslo firmy
a zjistit ho lze z pracovní smlou-
vy, přes portál www.justice.cz
nebo ve firmě. Úřad práce ná-
sledně vyzve zaměstnavatele
k potvrzení příjmů. Zaměstna-
vatel pak bude muset zaslat

úřadu práce potvrzení o příjmu
zaměstnance přes datovou
schránku nebo přes informační
systém úřadu.

Může se stát, že zaměstnava-
tel nebude prostě reagovat.
„Lidé se nemusejí obávat toho,
že by například kvůli prodlení
o dávku mohli přijít. Pokud se
nám nepodaří zjistit příjem přes
zaměstnavatele, vyzveme včas
žadatele, aby potvrzení o výši
příjmu předložil on,“ dodala
Beránková.

Zástupci zaměstnavatelů se
vyjádřili, že nejsou proti. „Tato
úprava může přinést další dílčí
zvýšení administrativní zátěže
pro zaměstnavatele. Vzhledem
k tomu, že se týká pouze občanů
sociálně potřebných, neočeká-
váme, že by se zátěž zvýšila
nadměrně. To ale potvrdí až pra-
xe,“ řekla dříve Právu Dagmar
Kužvartová ze Svazu průmyslu
a dopravy ČR.

Nejistota nad páskou
Důvodem, proč stát k tomuto

kroku sáhl, je to, že se žadatelé
často neorientují ve výplatních
páskách a nevědí, jakou částku
mají do formuláře uvést. Na-
příklad zda hrubou nebo čistou
mzdu.

Červencová změna se netýká
jen příspěvku na bydlení, nýbrž
všech dávek, kde lidé dokládají
příjem. Třeba přídavků na děti či
porodného.

Příspěvků na bydlení podle
posledních dat stát v dubnu vy-
plácel 248 215, meziročně o 82
807 více. Průměrná výše dávky
činila 5771 korun, oproti loňsku
vzrostla o 1558 Kč.

Přídavků na děti bylo v dubnu
vypláceno 366 874, meziročně

o 101 475. Průměrná výše činila
1345 korun. To je v porovnání
s loňským dubnem nárůst o 238
korun. V tomto případě je nutné
počítat, že jedna dávka rovná se
jedno dítě. Rodiny s více dětmi
mohou pobírat přídavků více.

Od příštího roku by pak podle
chystané novely o státní sociál-
ní podpoře měli mít povinnost
o poskytování údajů i dodava-
telé energií. Konkrétně by sdělo-
vali náklady na plyn a elektřinu.
Ale tuto novelu doposud ne-
schválila vláda ani parlament.
Informaci o příjmech pro dávky
dodají zaměstnavatelé -
Novinky

Karty Sphere – konec platnosti!
Výbor Odborového svazu státních orgánů a organizací na svém
zasedání 27. dubna 2023 jednomyslně rozhodl neprodloužit smlou-
vu s benefitním portálem Sphere a ukončit spolupráci na základě
uzavřené smlouvy, a to k 30. 6. 2023.

https://www.novinky.cz/clanek/finance-informaci-o-prijmech-pro-davky-dodaji-zamestnavatele-40435253
https://www.novinky.cz/clanek/finance-informaci-o-prijmech-pro-davky-dodaji-zamestnavatele-40435253
https://www.novinky.cz/clanek/finance-informaci-o-prijmech-pro-davky-dodaji-zamestnavatele-40435253
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Prohlášení PV OO CS
PV OO CS podporuje stávkovou pohotovost vyhlášenou ČMKOS

Nesouhlasíme s navrženým vládním balíčkem, především:
- „Nesouhlasíme se záměrem vlády ČR zrušit daňové zvýhodnění zaměstnaneckých benefitů a snížit

příspěvek do Fondu kulturních a sociálních potřeb na 1 % z objemu mezd a z tohoto procenta dát ½
na penzijní připojištění.”

- „Vyslovujeme zásadní nesouhlas s připravovaným snížením stupnic platových tarifů o 5 %. V roce
2023 dosáhne inflace více jak 10 %. Se snížením platových tarifů dojde k reálnému propadu mezd
minimálně o 15 %”.

- „Zásadně nesouhlasíme s 5% snížením provozních prostředků v dalším roce, což může v konečném
důsledku znamenat snižování počtu pracovišť CS v návaznosti s propouštěním příslušníků a za-
městnanců“.

- „Jsme proti zrušení daňové výjímky – možnost odpočtu odborových příspěvků od základu daně“.
Odborová organizace zastupuje nejen odboráře, ale i ostatní zaměstnance a příslušníky CS.

Jednání PV OO CS – Orlické Záhoří
Ve dnech 14. - 16. 6. 2023 se v Orlickém Záhoří sešlo předsed-

nictvo podnikového výboru odborové organizace celní správy.
Hlavní náplní byla příprava nové kolektivní smlouvy a kolektivní
dohody na roky 2024 a 2025 a také projednání FKSP na rok 2024.

Předsednictvo projednávalo
a zapracovávalo do uvedených
materiálů připomínky zaslané
z jednotlivých základních orga-
nizací. Své návrhy a podněty
k uvedeným materiálům bude
pak PV v rámci vyjednávání
projednávat se zaměstnavate-
lem. Jednání nebudou jednodu-
chá vzhledem k opatřením
navrženým vládou ČR, kdy se
má zrušit daňové zvýhodnění
zaměstnaneckých benefitů a má
se snížit příspěvek do FKSP. PV
s tímto nesouhlasí a i z těchto
důvodů vydal „Prohlášení PV
OO CS“, ve kterém podpořil
stávkovou pohotovost ČMKOS
a nesouhlas s navrženým vlád-
ním balíčkem vyjádřil ve čty-
řech bodech prohlášení. (Vlastní
text prohlášení současně uveřej-
ňujeme.)

Záměrem vlády ČR je snížit
příspěvek do FKSP ze stáva-
jících 2 % z objemu mezd na 1
% a z tohoto procenta má ještě
50 % připadnout na penzijní
připojištění. FKSP slouží k za-
bezpečování potřeb zaměst-
nanců, příp. rodinných přísluš-
níků, v oblasti kultury, tělový-
chovy, vzdělávání, rekreace,
stravování, na příspěvky na pen-
zijní připojištění, půjčky na by-
tové účely a sociální půjčky.
Kromě těchto benefitů se při-
spívá z FKSP i na provoz re-
kreačních objektů CS.

Snížením příspěvku na FKSP
by zaměstnanci přišli prakticky
o veškeré benefity, nepořádaly
by se kulturní akce, nebyly by
finanční prostředky na pořádání
sportovních akcí, na rekreaci,
stravování, nemohly by se čer-
pat sociální půjčky a půjčky na
bytové účely, tak potřebné pro
pomoc mladým rodinám. FKSP
by ztratil svůj smysl. Je třeba
zdůraznit i to, že sportovní a kul-
turní akce přispívaly nejen k vzá-
jemnému poznávání a předávání
si zkušeností mezi jednotlivými
zaměstnanci, ale také k dobrému

jménu naší CS i v mezinárodním
měřítku (příkladem je Mistrov-
ství Celní správy ČR v bězích,
kterých se pravidelně zúčastňují
ve velkém zastoupení běžci z cel-
ních správ z ostatních evrop-
ských zemí).

Jaroslav Žbánek
Sekce Celní správa OSSOO

Podpora stávkové
pohotovosti z celé
České republiky
Prakticky z každého koutu

země, od zaměstnanců všech
možných profesí - z domu so-
ciální péče i z ocelárny, od
zdravotních sester, hasičů,
horníků i řidičů - přicházejí
každý den nové a nové fo-
tografie s projevy podpory poža-
davků ČMKOS a stávkové po-
hotovosti proti vládnímu ús-
pornému balíčku. Stále více lidí
si uvědomuje, že je třeba bránit
se ozdravování veřejných fi-
nancí na úkor zaměstnanců a je-
jich rodin. I vy se můžete zapo-
jit! Fotky a videa posílejte na
Facebooku ČMKOS, použijte
hashtag #StavkováPohotovost
nebo posílejte na
stavkovapohotovost@cmkos.cz.
https://www.cmkos.cz/cs/obsah/
219/podpora-stavkove-poho-
tovosti-z-cele-ceske-repub-
liky/333882

https://www.cmkos.cz/cs/obsah/219/podpora-stavkove-pohotovosti-z-cele-ceske-republiky/333882
https://www.cmkos.cz/cs/obsah/219/podpora-stavkove-pohotovosti-z-cele-ceske-republiky/333882
https://www.cmkos.cz/cs/obsah/219/podpora-stavkove-pohotovosti-z-cele-ceske-republiky/333882
https://www.cmkos.cz/cs/obsah/219/podpora-stavkove-pohotovosti-z-cele-ceske-republiky/333882
https://www.facebook.com/CMKOS
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Konzultační dny v Olomouci
Vážené odborářky a odboráři,

od měsíce července 2023 do konce roku 2023 budou probíhat konzultace s pracovníkem IPC Ostrava
– Ing. Zdeňkem Faicem pro členy odborových organizací státních orgánů a organizací z regionu
Olomouckého kraje v Olomouci na adrese Odborového svazu KOVO, na ulici Denisova 2, 772 00
Olomouc, v místnosti nacházející se v 3. patře (podkroví, zvoňte na zvonek ubytovna) v dále uve-
dených termínech: 18. 7., 8. 8., 22. 8., 5. 9., 19. 9., 3. 10., 17. 10., 31. 10., 14. 11., 28. 11., 12. 12.
Vždy od 10.00 do 12.00 hod.

Na těchto konzultacích s pracovníkem IPC Ostrava můžete předávat k vyřízení žádosti k podpůrné-
mu fondu, placení členských příspěvků a další aktuální požadavky z vašich základních odborových or-
ganizací. Odborový svaz státních orgánů a organizací tímto krokem chce i nadále zachovat kontakt
odborářů z Olomouckého kraje s pracovištěm Informačního a poradenského centra Ostrava formou
konzultačního místa, které nám poskytl odborový svaz KOVO v Olomouci. Vzhledem k tomu, že
pondělí a středy jsou úředními dny v drtivé většině pracovišť, tak jsou konzultační dny v Olomouci
směřovány na úterky. Bc. Pavel Bednář, předseda odborového svazu

Sdružení nájemníků (SON ČR) je občanské sdružení, pracuje na principu lid-
ské solidarity a neziskovosti. Služby členům odborových svazů, se kterými má uza-
vřené dohody o spolupráci, tedy i členům našeho odborového svazu, jsou poskytnuty
po předložení odborové legitimace nebo doporučení základní odborové organizace
zdarma. SON ČR vám pomůže orientovat se v bytové problematice, ať už jde o klasické nájemní by-
dlení, bytové družstevnictví nebo bydlení ve vlastním bytě.
Okruhy poskytovaných informací
 Bytové spoluvlastnictví 
 Bytové družstvo 
 Nájem, nájem bytu a domu, nájem prostoru sloužícího podnikání, nebytové prostory, pacht 
 Problematika služeb spojených s užíváním bytu
Kontakty na poradny na https://www.son.cz/?page_id=31

Vláda schválila balíček. Mění DPH, ruší daňové výjimky a vrací nemocenskou

28. června 2023  
Úsporný  balíček  schválila vláda. Nově budou dvě sazby DPH 12

a 21 procent. Pro potraviny bude sazba 12 procent a nulové zdanění
má platit pro knihy. Koalice počítá i s rušením řady daňových
výjimek, například školkovného či nepeněžních zaměstnaneckých
benefitů. „Je to přijatelná cena za budoucí prosperitu Česka,“ řekl pre-
miér Petr Fiala. Kdyby vláda úsporný balíček nesestavila a ne-
prosadila, doplatily by na to podle Fialy děti a vnoučata.

Stanjura stihl jednání vlády
i Letní shakespearovské

slavnosti
Úsporný balíček nepřišel po

jednání vlády obhajovat ministr
financí Zbyněk Stanjura. Bývalý
ministr Vladimír Mlynář, který
nyní působí ve skupině PPF, dal
na Twitter fotografii ze zahájení
Letních shakespearovských
slavností i za účasti Stanjury.
„Pan ministr jednání se účastnil
jednání vlády, těch bodů, které
předkládal,“ řekl  premiér Fiala
k tomu, že Stanjura nedorazil na
tiskovou konferenci k vládnímu
konsolidačnímu balíčku.

To, že vláda balíček schválila,
napsal jako první už v průběhu
jednání vlády na Twitteru mi-
nistr životního prostředí Petr
Hladík z KDU-ČSL a v tiskové
zprávě  to  uvedlo  také   hnutí
STAN.

Hladík po chvíli svůj tweet,
ve kterém označil schválení
balíčku za dobrou zprávu, sám
smazal. „Omlouvám se, ale mo-
hu potvrdit až na tiskové kon-
ferenci,“ uvedl  pro iDNES.cz
mluvčí vlády Václav Smolka.

„Ministři za hnutí STAN na
vládě podpořili přijetí konsoli-
dačního balíčku v takové
podobě, v jaké byl představen
11. května na tiskové konferenci
vlády. Na půdě Poslanecké sně-
movny jsou Starostové a ne-
závislí připraveni na další věc-
nou debatu o technických
úpravách,“ uvedl v tiskové
zprávě   první   místopředseda
STAN Lukáš Vlček.

„Neočekávám žádnou pod-
statnou změnu v parametrech,
jak jsme je domluvili,“ řekl již
před jednáním vlády ministr fi-
nancí Zbyněk Stanjura z ODS.
Zrušení 22 daňových výjimek
Koalice už v květnu  oznámi-

la, že se rozhodla zrušit celkem

22 daňových výjimek. Pokud by
žádná opatření neudělala,
schodek rozpočtu v příštím roce
by byl podle Fialy o 94 miliard
korun vyšší, v roce 2025 o 148
miliard.

Peníze do rozpočtu má přinést
opětovné zavedení nemocen-

ského pojištění pro zaměstnance
ve výši 0,6 procenta z hrubé
mzdy. Do rozpočtu to má přinést
dodatečných 11,9 miliardy ko-
run.

Koalice se shodla i na zvýšení
daně z příjmu firem z 19 na 21
procent. Toto opatření má
přinést do státní pokladny 22
miliard korun.

Součástí balíčku, který má
Sněmovna   začít     schvalovat
v červenci, je i úprava spotřeb-
ních daní, daně z hazardu nebo
snížení státní podpory staveb-
ního spoření.

Vláda v balíčku už nechce
dělat změny s výjimkou kosme-
tických a změnit to nemají ani
protesty odborů.

„Každý má právo na protesty,
žijeme v demokratické zemi,“
řekl po jednání s odbory ministr
Stanjura.

Zdroj:
https://www.idnes.cz/zpravy/do
maci/jednani-vlady-usporny-
bal icek-zmena-dph-ruseni-
d a n o v y c h -
vyjimek.A230628_052948_dom
aci_kop

https://www.idnes.cz/zpravy/domaci/jednani-vlady-usporny-balicek-zmena-dph-ruseni-danovych-vyjimek.A230628_052948_domaci_kop
https://www.idnes.cz/zpravy/domaci/jednani-vlady-usporny-balicek-zmena-dph-ruseni-danovych-vyjimek.A230628_052948_domaci_kop
https://www.idnes.cz/zpravy/domaci/jednani-vlady-usporny-balicek-zmena-dph-ruseni-danovych-vyjimek.A230628_052948_domaci_kop
https://www.idnes.cz/zpravy/domaci/jednani-vlady-usporny-balicek-zmena-dph-ruseni-danovych-vyjimek.A230628_052948_domaci_kop
https://www.idnes.cz/zpravy/domaci/jednani-vlady-usporny-balicek-zmena-dph-ruseni-danovych-vyjimek.A230628_052948_domaci_kop
https://www.idnes.cz/zpravy/domaci/jednani-vlady-usporny-balicek-zmena-dph-ruseni-danovych-vyjimek.A230628_052948_domaci_kop
https://www.son.cz/?page_id=31
https://www.odboryplus.cz/


Odborový svaz státních orgánů a organizací 

 nabízí ubytování   

                                         

       Prožijte krásné letní dny v nádherném malebném městečku LÁZNĚ LIBVERDA  

                                         SEZÓNA  -    volné pokoje   

                                             Srpen 2023  
Termín                                                  volné  pokoje (lůžka)                           cena za pokoj/noc                      příplatek za krátkodobý pobyt 

29. 7. –  5.8. 2023                                      1x třílůžkový pokoj s přistýlkou           750 Kč/pokoj/noc                            1 noc/150Kč, 2 noci 160Kč 

5. 8. –  12.8. 2023                                      1x dvoulůžkový pokoj s přistýlkou           650 Kč/pokoj/noc                            1 noc/150Kč, 2 noci 160Kč 

8. 8. –  12. 8. 2023 ( 4 noci)   1x dvoulůžkový pokoj s přistýlkou           650 Kč/pokoj /noc     1 noc/150Kč, 2 noci 160Kč   

10. 8. –  12.8. 2023  - (2 noci)                  1x dvoulůžkový pokoj s přistýlkou           650 Kč/pokoj/noc                            1 noc/150Kč, 2 noci 160Kč  

10. 8. –  12.8. 2023  - (2 noci)                  1x čtyřlůžkový pokoj                             880 Kč/pokoj/noc                            1 noc/150Kč, 2 noci 160Kč  

12. 8. –  19.8. 2023                                    2x dvoulůžkový pokoj s přistýlkou           650 Kč/pokoj/noc                            1 noc/150Kč, 2 noci 160Kč 

12.8. -    19.8. 2023    1x třílůžkový pokoj  s přistýlkou           750 Kč/pokoj/noc      1 noc/150Kč, 2 noci 160Kč 

19. 8. –  25.8. 2023  - (6 nocí )                  1x dvoulůžkový pokoj s přistýlkou           650 Kč/pokoj/noc                            1 noc/150Kč, 2 noci 160Kč 

19. 8. –  24.8. 2023  - (5 nocí)                   2 x dvoulůžkový pokoj s přistýlkou           650 Kč/pokoj/noc                            1 noc/150Kč, 2 noci 160Kč 

19. 8. –  26.8. 2023                                     1x třílůžkový pokoj s přistýlkou           750 Kč/pokoj/noc                            1 noc/150Kč, 2 noci 160Kč 

27. 8. –  2.9. 2023  - (6 nocí)                     2x dvoulůžkový pokoj s přistýlkou           650 Kč/pokoj/noc                            1 noc/150Kč, 2 noci 160Kč 

27. 8. –  1.9. 2023  - (5 nocí)                     1x dvoulůžkový pokoj s přistýlkou           650 Kč/pokoj/noc                            1 noc/150Kč, 2 noci 160Kč 

26. 8. –  2.9. 2023                                       1x třílůžkový pokoj s přistýlkou           750 Kč/pokoj/noc                            1 noc/150Kč, 2 noci 160Kč 

 

10% sleva na ubytování z uvedených cen bude poskytnuta objednateli, který je členem OSSOO 

Pokud objednatel není členem OS SOO, není mu poskytována sleva a cena za ubytování je dle platného ceníku.  

 Také máme  ještě  volné  pokoje v podzimních termínech  září - listopad a  na Vánoce a Silvestra.  

 Neváhejte nás kontaktovat. 

Nabídka RZ SMRK Lázně Libverda včetně platného ceníku je k nahlédnutí na internetových stránkách OS 

 https://statorg.cmkos.cz/rekreace/libverda_23.pdf    nebo NOS 13/2023. 

Veškeré informace o pobytech podává a objednávky přijímá pí. Vladimíra Řehořová, 

 tel. 735 760 537 a e-mail: rehorova.vladimira@cmkos.cz 

https://statorg.cmkos.cz/rekreace/libverda_23.pdf
mailto:rehorova.vladimira@cmkos.cz


Rekreační zařízení "SMRK" v Lázních Libverda v roce 2023
Po rekonstrukci kuchyně opět v provozu od 20. března 2023.

Lázně Libverda leží v nadmořské výšce 424 m v libereckém regionu, v jedné z malebných kotlin, která uzavírá severní svah Jizerských hor a horský masiv Smrk. Jsou vzdálené 30 km od Liberce
a 6 km od Nového Města pod Smrkem.V krásném okolí je mnoho zajímavých cílů pro vycházky a výlety. Blízké Hejnice s barokním chrámem jsou známým rekreačním a poutním místem Jizerských
hor, odkud není daleko k vodopádu Sloupského potoka i Černého potoka. Pohodlně dosažitelné je i starobylé město a zámek Frýdlant, centrum kultury Liberec s botanickou a zoologickou zahradou,
Ještěd s vyhlídkovou restaurací, Jablonec nad Nisou, známý výstavami skla a bižuterie. Lázně obklopují jehličnaté lesy, které spolu s podhorskou polohou udávají jejich klimatický charakter. Léto
je mírné a bez velkých veder, podzim suchý a teplý. V zimě ideální podmínky pro lyžaře běžkaře (upravená stopa pro běžky), pro sjezdaře Bedřichov, Janov n. Nisou, Ještěd. Místo je vhodné i pro
cykloturistiku vzhledem k upraveným tratím (jízdní kolo s sebou, možnost úschovy). Zákaz pobytu s domácími zvířaty.
Zajišťuje na OS pí V. Řehořová, která vám na podkladě předběžné telefonické objednávky zašle tiskopis závazné objednávky, nebo využijte tiskopis uveřejněný ve vydání NOS 6/2023.

Veškeré informace o pobytu podává a objednávky přijímá:
pí Vladimíra Řehořová, tel. 735 760 537, e-mail: rehorova.vladimira@cmkos.cz

OS státních orgánů a organizací, Senovážné nám 23, 110 00 Praha 1, http://statorg.cmkos.cz

Rekreační zařízení OS státních orgánů a organizací a ZO Ministerstva financí ČR "SMRK" s celo-
ročním provozem vám nabízí. příjemnou dovolenou v pěkném prostředí a dobrých klimatických pod-
mínkách. Na zahradě rekreačního zařízení je umístěno pískoviště pro děti, sportovní hřiště, stůl na
stolní tenis a prostor pro uložení kol a lyží. Je zde možnost grilování v zahradním krbu.
Koupání - umělé koupaliště v Hejnicích (3 km), v Raspenavě (6 km), bazén v Novém Městě p.
Smrkem (5 km), jezero Berzdorfer v Německu (37 km), lyžování - Swieradow Zdroj (19 km), Ještěd
u Liberce (35 km).
Rekreační zařízení lze využívat k:
- rekreačnímu pobytu a sportovnímu pobytu,
- ubytování při lázeňské příspěvkové léčbě v Lázních Libverda, a.s. (zpravidla 3týdenní léčba).

UBYTOVÁNÍ
V budově rekreačního střediska je 11 pokojù s 35 lůžky ve 3 nadzemních podlažích. Pro odborový svaz
je vyčleněno 5 pokojů s následující lůžkovou kapacitou:
3 x 2lůžkový pokoj + l přistýlka (rozkl. lůžko),
1 x 3lůžkový pokoj + 1 přistýlka (rozkl. lůžko),
1 x 4lůžkový pokoj.
Všechny pokoje jsou vybaveny vlastním sociálním zařízením. Je možno se připojit k WIFI.
Platba poukazu se provádí OS převodním příkazem nebo složenkou na základě faktury vystavené OS.
Po zaplacení obdrží žadatel poukaz včetně informací k pobytu.
Po dohodě ZO MF ČR a OSSOO jsou ceny za ubytování stanoveny za pokoj/noc.

z Liberce, zastávka Lázně Libverda obratiště, asi 150 m od rekr. střediska. Pro osobní auta
rekreantů je vyhrazeno parkoviště přímo v objektu RZ.

INFORMACE PRO NÁVŠTEVNÍKY O ZAJÍMAVOSTECH V REGIONU
Lázně Libverda jsou malé, klidné městečko ležící 30 km od Liberce v podhůří severního úpa-
tí Jizerských hor. K hlavním léčivým zdrojům patří prameny minerálních vod hydrogenuhli-
čitanohorečnatého typu se zvýšeným obsahem kyseliny křemičité. Léčí se zde srdeční a cévní
choroby, nemoci pohybového ústrojí a duševní poruchy. Dnes se zdejší voda využívá přede-
vším k minerálně-uhličitým koupelím a pitné kúře. Lázně jsou obklopeny rozsáhlým parkem,
ve kterém se nachází komplex budov. Památkově významným je dvoupatrový empírový
zámeček. V současnosti patří lázně k významným střediskům rekreace a turistiky a jsou
důležitým místem pro odpočinek a relaxaci. Zájemci o lázeňskou, rehabilitační a wellness
péči si mohou tyto služby domluvit sami přímo v Lázních Libverda.
Vyhlídky nad Libverdou
Vyhlídka Libverdské prameny
Vyhlídku najdete na severní stráni nad centrem obce nedaleko od schodů k Obřímu sudu (cca
100 m vlevo při cestě nahoru). Poskytne vám nádherný pohled na dolní část Libverdy, ze-
jména pak na lázeňský areál s kolonádou a parkem.
Vyhlídka Pekelské sázky
Nachází se v parčíku u hlavní silnice cca 300 m od Obřího sudu ve směru Přebytek a Nové
Město pod Smrkem. Poskytne vám jeden z nejkrásnějších pohledů na osadu Peklo a jeho
údolí.
Vyhlídka Dobrého ducha MUHU
Hledejte ji na okraji lesa cca 200 m za Obřím sudem ve směru po žluté turistické značce na
Nové Město pod Smrkem. Poskytne vám nádherný jižní pohled na střední a horní část
Libverdy.
Vyhlídka Hájníkova kohouta
Půjdete k ní přes konec horní Libverdy pod Jizerskou chatou a dáte se po cestě do lesa
k Chatě Hubertka a k vyhlídce Kočičí kameny. Poskytne vám krásný a netypický západní
pohled do údolí Libverdy.
Vyhlídka Hejnické madony
Vydáte se kolem místního hřbitova, kde můžete obdivovat pohled na město Hejnice s bazi-
likou Navštívení Panny Marie a majestátní hradbou vrcholů Jizerských hor. Když se otočíte
o 180° objeví se před vámi severní pohled na údolí Libverdy a Obří sud nad ním.
V krásném okolí je mnoho zajímavých turistických stezek pro pěší, skvělých cyklotras
a singltrek – síť úzkých jednosměrných stezek různé obtížnosti, umístěných pod majestátní
horu Smrk do překrásné přírody Jizerských hor. Jizerský singltrek má dvě nástupní místa, nad
Lázněmi Libverda a u Nového Města pod Smrkem.
V zimě zde najdete běžecké tratě. Krásnou atmosféru severního úbočí Jizerských hor mohou
milovníci běžeckého lyžování okusit na dvou běžeckých okruzích o délce 4,7 km (v Lázních
Libverda) a 20 km (v Novém Městě pod Smrkem), ze kterých je možno vyrazit i na nedale-
kou Jizerskou magistrálu (150 km upravených běžeckých stop).
Vyhlášenou atrakcí v širokém okolí je restaurace, umístěná v obřím sudu, postavená v roce
1931 a sloužila zejména lázeňským hostům. Jedná se o jedinou památku tohoto typu v České
republice.

CENY platné pro rok 2023

pokoj cena za pokoj/noc v Kč

číslo počet lůžek sezóna mimo příplatek za krátkodobý
s přistýlkou sezónu pobyt**

3, 4, 5 2 + 1přistýlka 650,- 490,- 1 noc/ 150,- Kč 2 noci/ 160,- Kč

6 3 + 1přistýlka 750, - 590,- 1 noc/ 150,- Kč 2 noci/ 160,- Kč

12 4 880, - 660,- 1 noc/ 150,- Kč 2 noci/ 160,- Kč

10 pokoj* 1 360,- 310,- 1 noc/ 150,- Kč 2 noci/ 160,- KčZO MF
* možno objednat po domluvě (pí Řehořová)
** za krátkodobý pobyt je považován pobyt v délce 1-2 noci. U ubytování na 1 noc se úč-
tuje příplatek 150 Kč na pokoj, na 2 noci pak 160 Kč na pokoj
10% sleva na ubytování z uvedených cen bude poskytnuta objednateli, který je čle-
nem OSSOO.

STRAVOVÁNÍ
Vlastní - RZ Smrk je vybaveno společnou kuchyní s plynovým a elektrickým sporákem,
sklokeramickou deskou, mikrovlnkou, rychlovarnými konvicemi a veškerým nádobím na
vaření. Každý pokoj má v kuchyni přiděleny dvě uzamykatelné skříňky s dalším nezbytným
nádobím (talíře, hrnky, skleničky, příbory) a s úložným prostorem na potraviny. Součástí vy-
bavení kuchyně jsou i velké lednice s mrazákem, v nichž má každý pokoj vyhrazené dvě
police. Ke stolování je určena jídelna, která současně slouží jako společenská místnost a je
vybavena televizorem. Stravovat se je možné v různých restauračních zařízení v okolí RZ
SMRK například restaurace U Zeleného stromu nebo přímo v komplexu lázní.

DOPRAVA
Dopravu si zabezpečuje každý účastník sám. Do Lázní Libverda je autobusové spojení

Období hlavní sezóny

1. 5. 2023 - 29. 10. 2023



Odborový svaz státních orgánů V R A Ť T E O B R A T E M
organizací, Senovážné nám. 23 pí Řehořová, tel. 735 760 537
110 00 PRAHA 1, IČ 00469351 rehorova.vladimira@cmkos.cz

Veškeré informace k pobytům, cenám za ubytování byly zveřejněny v NOS č. 6/2023 - web stránky OS “rekreace”

Z Á V A Z N Á O B J E D N Á V K A - rok 2023

Objednavatel

Jméno a příjmení

Bydliště PSČ

Zaměstnavatel

(pracoviště) tel. číslo e-mail

UBYTOVÁNÍ v RZ "SMRK"

délka pobytu: v termínu od - do tj. počet nocí

počet účastníků pokoj číslo:

jméno a příjmení nar.

jméno a příjmení nar.

jméno a příjmení nar.

jméno a příjmení nar.
Způsob platby:
Žádám o vystavení faktury na zaměstnavatele: (uveďte název a adresu, vč. PSČ)

Žádám o zaslání složenky ANO - NE (zakroužkujte)
Platbu provedu převodem ze svého účtu ANO - NE (zakroužkujte)
Platba v hotovosti na pokladně OS ANO - NE (zakroužkujte)

Všechny mnou uvedené údaje jsou pravdivé. Souhlasím, aby Odborový svaz státních orgánů a organizací
pořádající rekreaci zpracovával mnou poskytnutá data obsažená v závazné objednávce, a to po dobu nezbyt-
nou k zajištění práv a povinností souvisejících s poskytnutím rekreace. Prohlašuji, že jsem informován(a)
ve smyslu zákona č. 110/2019 Sb. a obecného nařízení Evropského parlamentu a rady EU 2016/679 ze dne
27. dubna 2016 o ochraně fyzických osob v souvislosti se zpracováním osobních údajů a volném pohybu
těchto údajů o užití mnou poskytnutých osobních údajů.

podpis žadatele, datum členství v ZO a správnost údajů potvrzuje razítko a podpis VZO

Smrk, Lázně Libverda



NOS - Noviny Odborového svazu státních orgánů a organizací
Vychází v PDF 20x za rok. V Praze vydává 

Odborový  svaz  státních orgánů  a organizací,
Senovážné nám. 23, 110 00 Praha, 

e-mail: statorg@cmkos.cz;
http:// statorg.cmkos.cz. IČO 469351.

Šéfredaktorka: Květa Dědovská. 
 +420606262320, e-mail:dedovska@volny.cz.

Sociální dialog může být posílený pouze při respektování odborů
12. červen 2023

Rada EU pro zaměstnanost, sociální politiku, zdraví a ochranu
spotřebitele (EPSCO) dnes přišla s doporučením cíleným na posílení

sociálního dialogu na národní
úrovni. ETUC se k tomuto do-
poručení vyjádřil s výhradami
kvůli tomu, že konečný text nebyl
konzultován s evropskými sociál-
ní partnery. V takovém případě

budeme muset tento text analyzovat, abychom se ujistili, že zásady
odborů jsou plně respektovány. Během celého tohoto procesu dával
ETUC jasně najevo, že toto doporučení EPSCO musí uznávat roli
odborů, jakožto výhradního aktéra zplnomocněného k provádění
kolektivního  vyjednávání  jménem  pracovníků. Naše pozice je plně
v souladu s EU, Radou Evropy a ILO nástroji pro lidská práva včetně
Směrnice o adekvátních minimálních mzdách v EU. Zástupce gene-
rální tajemnice ETUC Claes-Mikael Stahl to komentoval slovy: „Pro
ETUC je klíčové, aby sociální dialog a kolektivní vyjednávání bylo
pevně zakořeněno v centru sociálnější Evropy. Toto doporučení Rady
musí poskytnout rámec pro dosažení tohoto cíle. Litujeme ovšem to-
ho, že finální text ke schválení nebyl konzultován se sociálními part-
nery, když řádná konzultace se sociálními partnery je základem so-
ciálního  dialogu. Nyní  budeme potřebovat úplné zhodnocení textu,
který Rada přijala.“
EP: Plaťte stážistům aslespoň minimální mzdu
14. červen 2023

Evropský parlament dnes svou převážnou většinou volil pro zákaz
neplacených stáží, a tak přihrál míč na stranu Evropské komise, která
by měla zastavit zaměstnavatele ve vykořisťování mladých lidí. Tento
report schválený plenárním zasedáním volá po zavedení nové směr-
nice, která by představila následující:
- férově odměňování v souladu s minimální mzdou;
- sociální ochranu;
- jasné cíle pro školení a učení.

Report přichází po deset let dlouhé kampani odborů na zákaz ne-
placených stáží, které vytváří z mladých lidí lev-
nou pracovní sílu a prohlubuje sociální nerovnost.
Barometr EU odhalil, že u mužů je mnohem
pravděpodobnější, že při stáži dostanou zaplaceno,
než u žen (60 % vs. 49 %). Konfederační tajemnice
ETUC Tea Jarcová k tomu řekla: „Neplacené stáže
jsou špatné nejen pro jednotlivce, ale i pro celou
společnost. Peníze nezbytné pro absolvování bez-

platné  stáže znamenají, že mnoho talentovaných mladých lidí má
uzamčený vstup do svých vybraných kariérních oborů. Toto má nej-
vyšší negativní vliv na ženy nebo lidi z menšin, což jen dále zhoršuje
nerovnost. Vysoký počet poslanců hlasujících ve prospěch tohoto
návrhu dokazuje, že existuje politická vůle napříč stranami k zavedení
férových mezd a podmínek pro stážisty.“
Umělá inteligence: EP chrání práva pracovníků, ale nová směr-
nice je nutná
14. červen 2023

Evropský parlament dnes schválil Zákon o umělé inteligenci. Tento
zákon navržený Evropskou komisí vyžaduje po výrobcích, aby ozna-
čovali své výrobky na stupnici nízké až vysoké riziko před tím, než
ho uvedou na trh, ale neobsahují žádná pravidla ohledně využití
umělé inteligence (AI) na pracovišti. Evropská odborová konfederace
by uvítala důležitá zlepšení:

- povinnost konzultovat s pracovníky a jejich
odbory před tím, než bude umělá inteligence
uvedena na pracovišti;
- povinnost provádět vyhodnocení dopadu
zavedení AI na fundamentální práva pracov-
níků;

- doložku pro národní zákonodárce k omezení využívání systémů AI
za účelem ochrany práv pracovníků.
Zástupkyně generální tajemnice ETUC Isabelle Schömannová k to-

mu řekla: „Dnešní den je dalším klíčovým krokem směrem k zajištění
toho, že umělá inteligence bude lépe regulovaná pro lepší ochranu je-
jich uživatelů v souladu s evropskými hodnotami při respektování lid-
ských práv. Evropský parlament učinil důležitá zlepšení, když případ-
né kroky musí být schváleny v rámci vyjednávacího dialogu, zatímco
významná rizika musí být smazána. AI na pracovišti musí přinášet
užitek nejen firmě ale i pracovníkům, a proto je potřeba zavést novou
směrnici, která by zajistila, že princip „lidské kontroly“ bude skuteč-
nou praxí na evropských pracovištích při konzultaci s pracovníky
skrze jejich odbory, což zajistí dodržování práv pracovníků a jejich
ochranu.“
Outsourcing klimatické krize do soukromých rukou jenom přile-
je olej do ohně
21. červen 2023

Klimatická krize je až příliš důležitá na to, aby byla ponechána v ru-
kou privátního sektoru, což jsou stej-
ní korporátní aktéři, kteří tento oheň
rozpoutali. Tento Mezinárodní den
veřejných služeb, který připadá na
23. června, dáváme jasně najevo, že
privatizace, projekty PPP a další out-

sourcing jsou poslední věcí, na kterou se naše planeta může spoléhat při
boji s klimatickou krizí. K odemknutí našeho zeleného světa potřebu-
jeme dobře financované kvalitní veřejné služby. S outsourcingem máme
zkušenosti s našimi pečovatelskými domy, skončily přeplněné a s ne-
dostatečným personálem, s našimi železnicemi, které skončily extrémně
předražené a nekonečně zpožděné. Také energetické systémy skončily
dražší, méně spolehlivé a více znečišťující. Všechny tyto pokusy navíc
vyžadovaly velké neplánované státní finanční subvence pro soukromé
dodavatele,  aby  dostáli  svým slibům. A stejně navzdory zkušenostem
z celého světa, které dokazují neschopnost trhu dodávat služby ve veřej-
ném zájmu, politici nadále prosazují tržně orientované politiky. A proč
vůbec do financování boje s klimatickými změnami soukromý kapitál?
Argumentem je, že pro financování této změny jednoduše nemáme dost
veřejných prostředků, což je samozřejmě pravda. Navzdory všemu exis-
tuje dostatečné bohatství pro ropné firmy, které generují stovky miliard
dolarů, a přitom ještě financují dezinformační kampaň ohledně klima-
tických změn. Existuje dostatečné množství bohatství, aby si Jeff Bezos
a jeho kámoši miliardáři mohli užívat výletní lety do vesmíru, při čem
vyprodukují ohromné množství uhlíkových emisí. Existuje dostatek bo-
hatství na to, aby firmy mohly utrácet biliony dolarů na odkupy vlastních
akcií, zatímco pracovníci přežívají na chudobných mzdách. Není to tedy
otázkou nedostatečného bohatství, nýbrž otázkou přerozdělení bohat-
ství. Přitom  existuje  jednoduchý  návod pro získání prostředků na boj
s klimatickými změnami. Odhady ukazují, že zavedení 2% daně na ex-
trémní bohatství by mohlo pokrýt dvě třetiny nákladů na klimatickou
přeměnu, které jsou odhadovány na 3,5 bilionu dolarů ročně do konce
roku 2050. Náprava pokřiveného globálního daňového systému a zave-
dení minimální korporátní daně by přineslo ještě mnohem více zdrojů.                                               

Pavol Mokoš




